
PROTOKÓŁ NR III/2024 
z trzeciej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 26 czerwca 2024 r. 
 

W dniu 26 czerwca 2024 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. 
Ogrodowej nr 37 odbyła się trzecia sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 26 czerwca 
2024 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:24 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył trzecią sesję Rady 
Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, pracowników 
urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni: 

1. Danuta Janek 
2. Krystyna Kołłątaj 
3. Izabela Kuchta 
4. Maria Łysiak 
5. Tomasz Marczewski 
6. Daniel Mazurkiewicz 
7. Wioletta Mazuro 
8. Adrian Miarka 
9. Jadwiga Olejarz 
10. Barbara Rogozińska-Klocek 
11. Adam Szreder 
12. Zofia Śmiejan 
13. Rafał Trafała 
14. Błażej Woźniak 
15. Żaneta Ziemiańska 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi 
do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag.   
Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o zmianę porządku obrad poprzez dodanie: 

Punktu 19 – Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego 
i podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso,   
punktu 20 – Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia za 
inkaso,  
punktu 21 - Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Zielonogórskiego, 
punktu 22 - Przyjęcie apelu w sprawie projektu rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi dotyczącego szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.   



Przewodniczący rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zarządził głosowanie w sprawie 
rozszerzenia porządku obrad.  
Głosowano w sprawie: Głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad poprzez dodanie 
po punkcie 18: punktu 19 – Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, 
podatku leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, punktu 20 – Podjęcie uchwały w sprawie 
zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 
wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso, punktu 21 - Podjęcie uchwały  
w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Zielonogórskiego, punktu 22 - Przyjęcie apelu  
w sprawie projektu rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi dotyczącego 
szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji  
i Modernizacji Rolnictwa.    
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 22 maja 2024 r. 
4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Debata nad Raportem o stanie Gminy Świdnica za 2023 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdnica wotum zaufania. (druk 13) 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Świdnica za 2023 

rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świdnica za 2023 rok. (druk 14) 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świdnica z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok. (druk 15) 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica. (druk 16) 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  do  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  na  lata 2024-

2034.(druk 17) 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny oraz warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych ulg. (druk 18) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych  na  Fundusz  Wsparcia  
Policji.(druk 19) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. (druk 20) 
17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. (druk 21) 



18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego pn.: ,,Opaska 
bezpieczeństwa dla Seniora Gminy Świdnica ” na lata 2023-2025. (druk 22) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 
nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. (druk 23) 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. (druk 24) 

21. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Zielonogórskiego. (druk 25) 
22. Przyjęcie apelu w sprawie projektu rozporządzenia Rady Ministrów dotyczącego szczegółowego 

zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
23. Zamknięcie obrad. 

 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 22 maja 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołu z II sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 22 maja 2024 r. W związku z tym, że nie 
zgłoszono uwag, protokół został przyjęty przez aklamację.  
 
 
 
Ad 4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przestawiła sprawozdanie z okresu od 
ostatniej sesji:  
- 23 maja odbyło się spotkanie z biurem projektowym w sprawie projektu budowy zaplecza 
szatniowego na boisku w Słonem. 
- 31 maja odbyło się spotkanie z członkiem Zarządu Powiatu Zielonogórskiego panem 
Wojciechem Waligórą oraz dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych panią Agnieszką Stelmasik  
w zakresie współfinansowanych przez gminę inwestycji na drogach powiatowych. 
- 31 maja spotkałam się z kierownikiem budowy drogi Świdnica-Letnica. 
- 31 maja spotkałam się z panem Krzysztofem Kaliszukiem w sprawie projektu Szybkiej Kolei 
Aglomeracyjnej Lubuskiego Trójmiasta i realizacji poszczególnych elementów infrastruktury 
przy naszych przystankach kolejowych. 
- 3 czerwca odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Powiatowo-Gminnego, które w dalszym 
ciągu proceduje szereg działań mających na celu finalizację zakupu dwóch autobusów, na które 
otrzymaliśmy dofinansowanie z Polskiego Ładu. 
- 5 czerwca uczestniczyłam w konferencji Lubuska Rewitalizacja zorganizowaną przez Urząd 
Marszałkowski. 
- 5 czerwca spotkałam się z dyrektor żłobka panią Martą Wikierską w sprawach bieżących. 
- 6 czerwca uczestniczyłam w konferencji Euroregionu Sprewa-Nysa- Bóbr.   
- 6 czerwca odbyły się pierwsze wybory sołtysa na terenie naszej gminy i dotyczyło to 
miejscowości Drzonów. Sołtysem została pani Maria Siarkowska. 
- 10 czerwca spotkałam się z dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy panią 
Agnieszką Kulczyńską wraz z wicedyrektor panią Beatą Strzelczyk w sprawach 
organizacyjnych szkoły. 
- 10 czerwca odbyło się spotkanie z przedstawicielem Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej uczestniczył; w spotkaniu również prezes firmy Elwis. Spotkanie w głównej 



mierze dotyczyło możliwości wsparcia przedsiębiorcy w rozbudowie swojej działalności 
gospodarczej. 
- 10 czerwca spotkałam się wraz z dyrektor GOK-u z mieszkańcami miejscowości Koźla. 
Spotkanie dotyczyło organizacji Powiatowo-Gminnego Święta Plonów, które odbędą się w tym 
roku 31 sierpnia w Koźli.  
 - 12 czerwca odbyło się Lubuskie Forum Oświaty Samorządowej organizowane przez 
Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego, gdzie przedstawiono szereg problemów 
związanych między innymi z finansowaniem oświaty, sposobu naliczania subwencji 
oświatowej, brakiem zmian systemowych rozwiązań, a także kadrowych problemów  
w szkołach. 
- 12 czerwca odbyły się wybory sołtysa w miejscowości Świdnica. Sołtysem została pani 
Agnieszka Wysocka. 
- 14 czerwca odbyło się walne zgromadzenie członków Zielonogórskiego Związku Powiatowo-
Gminnego, gdzie uczestniczyli przedstawiciele 5 samorządów, był obecny pan Starosta 
Zielonogórski Tadeusz Pająk oraz członek zarządu powiatu Wojciech Waligóra, a także 
przedstawiciele gmin Czerwieńsk, Nowogród Bobrzański, Zabór i Świdnica. 
- 17 czerwca odbyły się wybory sołtysa w miejscowości Buchałów i sołtysem został ponownie 
wybrany pan Rafał Trafała.  
- 18 czerwca spotkałam się z komendantem Państwowej Straży Pożarnej panem Łukaszem 
Januszewiczem oraz jego zastępcą panem Radosławem Popiołem. 
- 18 czerwca uczestniczyłam w spotkaniu z biurem projektowym,  które realizuje koncepcję 
rozbudowy urzędu pod kątem wymogów dostosowania budynku z dostępnością dla osób  
z niepełnosprawnością. 
- 19 czerwca uczestniczyłam w zakończeniu roku grupy przedszkolnej Sówki.  
- 20 czerwca spotkałam się z dyrektorem Enea Oświetlenie panem Rafałem Raczyńskim  
w sprawie rozbudowy oświetlenia. 
- 20 czerwca odwiedziłam wraz z panią sołtys i jednocześnie radną panią Danutą Janek, naszą 
jubilatkę w Piaskach - panią Janinę Zając, która skończyła 100 lat.  
- 20 czerwca uczestniczyłam w zakończeniu roku szkolnego klas 8, zarówno Szkoły 
Podstawowej w Słonym oraz Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy. 
- 21 czerwca wzięłam udział w zakończeniu roku szkolnego w dwóch naszych placówkach 
oświatowych. 
- 24 czerwca odbyły się wybory na sołtysa w miejscowości Lipno - sołtysem został pan 
Krzysztof Fiedurek. 
- 25 czerwca odbyło się zgromadzenie KZM Lubuskie Trójmiasto wraz z zatwierdzeniem 
sprawozdań rocznych oraz z udzieleniem absolutorium dla zarządu oraz Rady Nadzorczej. 
- 25 czerwca spotkałam się z dyrektorem Departamentu Infrastruktury Społecznej Urzędu 
Marszałkowskiego panem Andrzejem Ziarkiem w sprawie dofinansowania jakie otrzymaliśmy 
na szatnie w Świdnicy przy boisku.  
 
Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że większość 
działań związana była z bieżącym działaniem biura rady. Uczestniczył także w zakończeniu 
roku szkolnego w szkole podstawowej w Świdnicy klas 8 i całej szkoły. W imieniu własnym  
i Wysokiej Rady pogratulował pani dyrektor, całej kadrze pedagogicznej oraz uczniom. 



 
Ad 6. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  zaproponował, by sesje rady 
odbywały się co dwa miesiące. W razie potrzeby zostanie zwołana sesja w trybie 
nadzwyczajnym. 
 
Radna Wioletta Mazuro – W sali w Lipnie są przecieki, gąsiory są tak jakby poszarpane  
i przecieka na sali, więc chcielibyśmy jakąś interwencję. Drugie pytanie dotyczy sprzętu 
siłowni na powietrzu. Jak wygląda sytuacja i kiedy ewentualna możliwość zamontowania tejże 
siłowni?  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Zanim odpowie pani Kierownik odnośnie 
sali i dachu, to odpowiem co do siłowni. Jest ona w tej chwili w firmie, która sprzęt piaskuje  
i maluje, bo jak wiecie Państwo, wygraliśmy proces sądowy z firmą, która dostarczała te 
urządzenia, a do momentu, kiedy nie było wyroku, nie mogliśmy ich tak naprawdę zamontować  
i mieszkańcy nie mogli ich używać. Ale po tym czasie wymagały one jednak renowacji i jest to 
proszkowane, malowane i jak tylko zostaną dostarczone urządzenia do nas, to będziemy je na 
pewno montować. 

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych Magdalena Widańska - Gąsiory i dachówki na sali 
wiejskiej w Lipnie zostały naprawione na przełomie miesiąca marca i kwietnia na tyle na ile to 
było możliwe, ponieważ tak naprawdę ten dach jest w złym stanie technicznym i należałoby go 
wymienić w całości. Zaciek owszem powstał, ale on powstał po malowaniu sali. Malowanie 
sali miało miejsce na początku stycznia tego roku. Była malowana przez naszych pracowników 
sala dwukrotnie. Później była informacja o tym, że jest jakaś nieszczelność odnośnie dachu, 
więc marzec-kwiecień były te dachówki naprawione. Od tego momentu nie mieliśmy żadnej 
informacji, żeby była jakaś nieszczelność i żeby była sala zalewana. Ten zaciek, który powstał 
tak naprawdę przed naprawą tych dachówek, my to oczywiście poprawimy i odmalujemy 
jeszcze raz. Ale też z zewnątrz, faktycznie tam w jednej części budynku nie było tynku, były 
gołe cegły i prawdopodobnie zaprawa pomiędzy tymi cegłami nie była na tyle szczelna, więc 
ten zaciek powstał, ale te ubytki zostały również uzupełnione. Nie mieliśmy żadnego sygnału 
od momentu uzupełnienia dachówek i uzupełnienia tej zaprawy na tych cegłach budynku, żeby 
gdzieś były jakieś zacieki. 

Radna Wioletta Mazuro - Czyli odmalujecie to jeszcze raz? 

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych Magdalena Widańska - Tak. Tam, gdzie jest ten zaciek 
to po prostu odmalujemy. 

Radna Wioletta Mazuro - To ja mam jeszcze pytanie, też odnośnie sal, a właściwie internetu  
w  tych salach. Chciałabym się dowiedzieć, kto za to odpowiada, jak to wygląda, czy te firmy, 
które zakładały Internet, robią przeglądy cykliczne, czy to my sołtysi mamy być za to 
odpowiedzialni. Pytam z tego względu, że u nas dosyć często nie działa, czasami jest lepszy 
Internet, czasami gorszy. Chciałabym się dowiedzieć coś w tym temacie. 

Pracownik Referatu Ogólnego Urzędu Gminy Krzysztof Noga - Na salach wiejskich, na mocy 
porozumienia, usługi świadczy firma Terra Telekom. Do nich jest ogólnodostępny numer biura 
obsługi klienta, bardzo łatwo go znaleźć, w razie czego trzeba dzwonić, bo nie jesteśmy sami 
w stanie monitorować tych sal, ale każdorazowo trzeba zgłaszać awarie. W większości sal, tak 



jak sprawdzaliśmy i korzystamy z nich podczas wyborów, to nie ma problemu, to działa. Jeśli 
są problemy, to od razu trzeba do nich dzwonić, dosyć szybko to naprawiają. 

Radna Wioletta Mazuro - Czy ten Internet jest ujęty, bo ja nie kojarzę, w umowie dla osoby, 
która wynajmuje salę. Czy to jest po prostu taki jakby przywilej tego, że mamy Internet na tej 
sali? 

Pracownik Referatu Ogólnego Urzędu Gminy Krzysztof Noga - Nie, wszystkie sale wiejskie 
po prostu mają ten Internet, działa, jest ogólnodostępny dla wszystkich. 

Radna Wioletta Mazuro - Tak, jest hasło, które sobie można wpisać i ten Internet działa. 

Pracownik Referatu Ogólnego Urzędu Gminy Krzysztof Noga - Oczywiście, działa dla 
wszystkich mieszkańców, w obrębie sali, w środku i wiadomo trochę na zewnątrz. Każdy może 
korzystać o dowolnej porze, jeśli to jest włączone oczywiście. 

Radna Wioletta Mazuro - Czy jest możliwość poszukania innego operatora i kto by mógł się 
tym zająć, czy my jako sołtysi, czy gmina, bo to jest sala wiejska. Mamy takiego pana, który 
by nam puścił Internet po światłowodzie i wtedy by nie było żadnych problemów. Kwoty też 
nie są kolosalne. Mogłabym to sprawdzić, tylko pytanie, czy gmina czy ZUK by się tym zajął. 

Pracownik Referatu Ogólnego Urzędu Gminy Krzysztof Noga – Za to co działa w tej chwili 
nie ponosimy kosztów. Jest to na mocy porozumienia. Oni świadczą nam usługę, jest ona 
dostępna. Tu jakakolwiek zmiana wiązałaby się z kosztami, umowami. Gdyby potrzebne były 
jakieś kolejne miejsca, monitoringi i inne rzeczy to już są dodatkowe koszty. 

Radna Wioletta Mazuro - To są dodatkowe koszty, jeśli byśmy chcieli sami jako sołectwo taki 
Internet pociągnąć do parku. Nie ukrywam, że my byśmy tam chcieli to zrobić i jesteśmy  
w stanie później w budżecie środki na to zagospodarować. Tylko pytanie i kwestia, czy będzie 
taka możliwość? Spotkam się z panem, który chce zobaczyć, czy będzie możliwość, a wtedy 
ewentualnie z panią Wójt o tym porozmawiamy.  

Radna Danuta Janek - Ja mam takie pytanie dotyczące przeglądu placu zabaw. Czy w tym roku 
te przeglądy się odbyły? Czy są już raporty z tych przeglądów? Ewentualnie jak są raporty, czy 
są już jakieś kroki podejmowane, ponieważ u nas w Piaskach na placu zabaw są zniszczone 
zabawki, uszkodzone, wymagają napraw. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Przeglądy prawdopodobnie się odbyły, 
ale to nie jest taka moja odpowiedź na 100%, bo jest tego dużo, więc nie sposób wszystko 
pamiętać. Natomiast sprawdzimy, jeżeli są po przeglądowe zalecenia, to na pewno też nasi 
pracownicy, jeżeli są w stanie oczywiście, to to robią w ramach swoich możliwości i zakresu, 
a jeżeli dane urządzenie podlega już wymianie, to wtedy musimy zabezpieczyć środki, żeby 
zlikwidować i kupić kolejne urządzenie. Ale tutaj odpowiemy mailowo, kiedy to było i czy były 
takowe zalecenia naprawcze. 

Radny Adam Szreder - Ja mam pytanie do pani Wójt. Wspomniała pani o projekcie SKALT. 
Chciałbym się dopytać, mniej więcej wiem o co chodzi w tym projekcie, ale jeśli chodzi o tą 
infrastrukturę towarzyszącą, czy w ramach tego projektu będą przebudowywane drogi 
dojazdowe do przystanków kolejowych, ponieważ jest taka sytuacja, że te drogi to jest własność 
PKP. Jest problem z tymi drogami, bo tak właściwie ani gmina ich nie utrzymuje i nie 



remontuje, ani powiat, bo właściwie to są drogi PKP i czy w ramach tego projektu również te 
drogi są zaplanowane? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - W ramach tego projektu i dokumentacji, 
która powstaje - co do przebudowy dróg nie, dlatego że byłoby to za duży koszt tego zadania. 
Natomiast będą w niektórych przypadkach takie ciągi piesze, które będą z kostki - chodniki, 
które pozwolą na bezpieczne dojście. W przypadku Słonego - tutaj będzie trochę większy 
zakres robót, ale to już będzie realizowała kolej w ramach programu Kolej Plus, po to żeby 
można było połączyć właśnie z tą drogą naszą wewnętrzną. Co do infrastruktury, to jesteśmy 
na etapie studium, więc wszystko dopiero powstanie jak to będzie wyglądało. Na etapie 
projektowym i realizacyjnym na ten moment przebudowy dróg raczej nie będzie. 

Radny Adam Szreder - Ja po to pytam, aby zwrócić na to uwagę, ponieważ co z tego, że 
będziemy mieli ładne przystanki, jak po prostu dojście do tych przystanków jest bardzo 
utrudnione. Tak jak w Letnicy podejrzewam, że i wszędzie - w Buchałowie i w Koźli również. 
W Letnicy jest taka sytuacja, że tam jest po pierwsze ciemno, po drugie ta droga jest w stanie 
katastrofalnym. Dlatego też dopytuję, aby się może tym tematem też zainteresować  
i ewentualnie w miarę możliwości włączyć, czy ciąg pieszo-rowerowy, czy remont tych dróg. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak jak powiedziałam, w pobliżu jest 
przystanek, więc będzie dojście do tego przystanku PKP, natomiast nie będzie to związane  
z budową, czy przebudową drogi. 

Radny Adam Szreder - Czy gmina mogłaby się zająć tematem tej drogi? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jest to mienie nie nasze, więc środki 
publiczne nie mogą być wydatkowane na nieswoje działania. Myślę, że PKP tutaj mogłoby 
zadziałać. Natomiast akurat w przypadku Letnicy wiem, że ma być to bezpieczne dojście, więc 
mieszkańcy, którzy dojadą rowerem, czy przejdą pieszo, przejdą właśnie tym ciągiem, tak 
zwanym chodnikiem. Co do tej wewnętrznej drogi, która jest, bo pewnie chodzi o szutrową, to 
(…). 

Radny Adam Szreder - Chodzi mi o tą kamienną drogę, która idzie od powiatówki do 
przystanku. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak, to w tym projekcie nie zakłada, bo 
to są koszty już wtedy PKP. 

Radny Adam Szreder - Ja mam taką prośbę, aby wystąpiła gmina do PKP w sprawie tych dróg, 
ponieważ to jest w tym momencie sytuacja taka, że te drogi stają się po prostu nieprzejezdne  
i mieszkańcy się skażą i również ci, którzy dojeżdżają do tych przystanków, a takie też jest 
założenie, żeby ewentualnie dojechać pociągiem do Zielonej Góry. To tylko prośba 
mieszkańców, aby zainteresować się, ewentualnie zainterweniować PKP, siła przebicia 
włodarza gminy jest o wiele większa niż pojedynczego mieszkańca. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale myślę, że tutaj pan jako radny wraz 
z mieszkańcami mógłby z takim pismem wystąpić. My oczywiście też wystąpimy, natomiast 
tak jak powiedziałam, projekt na dzień dzisiejszy przebudowy drogi nie zakłada. 

Radny Adam Szreder - Ja z takim pismem oczywiście, że wystąpię, ale liczę też na to, że pani 
również wystąpi z takim pismem. 



Ad 7. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  
Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań. 
 
 
Ad 8. Debata nad Raportem o stanie Gminy Świdnica za 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ustawa o samorządzie gminnym 
przewiduje obowiązek Wójta do przedstawienia raportu o stanie gminy do dnia 31 maja za rok 
ubiegły. Wysoka Rada takowe dokumenty otrzymała. Nad przedstawionym raportem zostanie 
przeprowadzona debata, w której radni będą mogli zabierać głos bez ograniczeń czasowych.  
W debacie także mogą zabrać głos mieszkańcy gminy, ale jest to wyjątkowy sposób zabierania 
głosu. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie nad raportem, ma obowiązek złożyć 
do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne zgłoszenie poparte podpisami, w naszej gminie 
wynosi ono co najmniej 20 osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym 
dzień, w którym zwołana zostaje sesja, podczas której ma być przedstawiony raport o stanie 
gminy. Mieszkańcy są dopuszczeni do głosu według kolejności otrzymania przez 
Przewodniczącego Rady zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie 
wynosi 15 osób, chyba że rada postanowi o zwiększeniu tej liczby. Po zakończeniu debaty nad 
raportem Rada Gminy przeprowadzi głosowanie nad udzieleniem Wójtowi wotum zaufania. 
Do dnia poprzedzającego dzisiejszą sesję, pisemnych zgłoszeń odnośnie zabrania głosu przez 
mieszkańców w debacie nie złożono, tak więc w tej debacie uczestniczyć będzie tylko  
i wyłącznie Wysoka Rada. Otwieram debatę. 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała -  Analizując raport o stanie 
gminy chciałbym podkreślić dwie kwestie. Pierwsza to jest kwestia inwestycji wykonanych  
w zeszłym roku i kwoty, czyli prawie 14 milionów złotych. W mojej opinii imponująca kwota 
i dobrze, że taka kwota została wydatkowana na inwestycje w naszej gminie. Druga kwestia 
oświaty. Tutaj może chciałbym zwrócić uwagę na to mieszkańcom, ile tak naprawdę nas ta 
oświata kosztuje, bo w zeszłym roku łącznie wydatki na oświatę wynosiły 13 milionów, z czego 
środki własne gminy na oświatę i wychowanie to ponad 5 milionów złotych. Jest to myślę 
znaczna kwota, którą dokładamy do oświaty. Myślę, że też uświadamia to mieszkańcom, jaką 
kwotę musimy przeznaczać na właśnie oświatę i tak naprawdę gdyby państwo wywiązywało 
się ze swojego obowiązku, czyli gdyby subwencja oświatowa wynosiła 100%, to te środki 
można by było przeznaczone na inne cele. 

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz - W mojej opinii po lekturze 
tego raportu myślę, że możemy mieć takie poczucie, że rozwój gminy odbywa się w sposób 
zrównoważony. Zarówno zadania o celach społecznych, jak i kulturalnych, czy też 
inwestycjach, o których tutaj pan radny wspomniał, odbywają się na zrównoważonym 
poziomie. Oprócz właśnie wysokich nakładów w oświacie zaniepokoiły mnie, co prawda może 
nie w dużym stopniu, ale spadające wyniki egzaminów ósmoklasistów w naszej szkole  
w Świdnicy. Natomiast znacznie podniósł się poziom tych wyników w szkole w Słonym. 
Myślę, że powinniśmy być zadowoleni zarówno z pracy Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, jak i Gminnego Ośrodka Kultury, czy też pracowników Urzędu Gminy 
realizujących inwestycje. Taką drobną uwagę mam natomiast do Zakładu Usług Komunalnych, 



bo po lekturze tego raportu i też odniesieniu się do poprzednich raportów możemy napotkać na 
te same problemy i w poprzednich latach, co i w roku 2023. Spadła też ściągalność zadłużenia 
odnośnie opłat za wodę i ścieki, a zwiększył się stan zadłużenia, zarówno właśnie jeżeli chodzi 
o wodę i ścieki, jak i o opłaty z tytułu gospodarowania odpadami. Myślę, że  
w jakiejś dużej mierze też niezadowolenie mieszkańców jest z jakości wody, nad którą myślę 
powinniśmy w najbliższym czasie znacznie popracować i jeżeli będą potrzebne środki 
inwestycyjne na ten cel, to tutaj w tym zakresie nie powinniśmy oszczędzać, ale doprowadzić 
do inwestycji, które tą dostawę i jakość tej wody znacznie podniosą. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Doświadczony poprzednią 
kadencją, zważywszy na to, że nie mamy tu pełnych sal podczas naszej sesji, śledząc 
oglądalność naszych sesji, od momentu wprowadzenia transmisji z sesji, to zainteresowanie 
widać mieszkańców wzrosło. Czy kilkadziesiąt w najlepszych momentach, o dziwo trudnych 
momentach sięgająca ta oglądalność 200 wyświetleń, czy jest satysfakcjonująca, czy nie, ciężko 
mi jest określić, ale nasuwa mi się jedno pytanie. Czy nie powinniśmy się w najbliższej 
przyszłości, być może już nawet w tym roku, skupić nad uświadamianiem społeczeństwu, jak 
działa samorząd, gdzie  jakie sprawy można załatwić, jakie mieszkańcy mają prawa, obowiązki, 
z tytułu tego, że są mieszkańcami tej gminy, z tytułu tego, że mamy samorząd terytorialny, który 
samo decyduje o części swoich spraw. Bardzo mnie boli, szczególnie myślę, widać to  
w przestrzeni internetowej, kiedy za kurtyną ekranu, że dyskusja nie zawsze jest dyskusją 
merytoryczną, częściej jest to dyskusja emocjonalna. Często w tej dyskusji nie opierają się 
rozmówcy na wiadomościach, nie opierają się na danych, a przede wszystkim na emocjach. 
Czy nie warto by było spróbować, może wdrożyć jakiś program, żeby tę świadomość 
mieszkańców odnośnie tego życia samorządowego zwiększyć. Ja swego czasu pani dyrektor 
szkoły w Świdnicy zaproponowałem, by może od września lub od nowego roku, spróbować na 
lekcje historii i WOS-u przyjść, przedstawić młodzieży, jak wygląda taka praca radnego, może 
przedstawić, jak wygląda praca w urzędzie. Tak sobie myślę o utworzeniu kanału w mediach 
społecznościowych, który by dotyczył stricte życia samorządowego, pod kątem edukacji, ale 
by także wskazywał, co w gminie się dzieje. Najlepszym przykładem jesteśmy, wydaje mi się, 
my sami, kiedy pierwszy raz zasiadamy za tymi ławami prezydialnymi podczas sesji. Myślę, 
że warto by było nad tym tematem się pochylić. Jeżeli by Państwo mieli jakiekolwiek 
propozycje, pomysły, to ja jestem otwarty. Ja jeden swój już podałem. Tu robię ukłon w 
kierunku pani dyrektor i zapowiadam się we wrześniu. Ja z chęcią na jedną lekcję przyjdę i też 
zachęcamy młodzież do tego, jeżeli nauczyciele mieliby możliwość w ramach jakiegoś tematu 
ze swojej dziedziny przyjść tu z młodzieżą, zobaczyć, jak to wygląda, to serdecznie zapraszam 
i myślę, nasza świadomość w każdym stopniu życia społecznego, cokolwiek by to nie było, jest 
bardzo cenna. Dzięki temu konkurencja podczas wyborów na sołtysów będzie dużo większa. 
Będziemy mieli dużo więcej możliwości. Ta świadomość to jest nic innego jak kolejne drzwi, 
które można otworzyć, za które można zajrzeć, za którymi można dostrzec nowe możliwości.  

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz - Jeszcze nasunęła mi się taka 
refleksja właśnie w kontekście świadomości naszych mieszkańców. Zwróciłem uwagę, że była 
podana liczba chyba zamieszkujących osób i to jest tam prawie 7 000, natomiast znacznie 
niższa jest liczba chyba zameldowanych osób. Żebyśmy może zorganizowali jakąś akcję, która 
spowoduje, że ci nowo przybywający do naszych miejscowości mieszkańcy zameldują się  
w naszej gminie, bo z tego tytułu też podatki wtedy wpływają do naszego budżetu. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Myślę, że tych pomysłów, które 
warto by było poruszyć jest wiele. Ja jeszcze raz doprecyzuję, myślę o tym, aby utworzyć kanał 
na platformie YouTube, gdzie moglibyśmy takie informacje, czy nawet biorąc pod uwagę 
samych radnych, przedstawić się, czy sołtysów, zaprezentować się. My jak byliśmy młodzi  
i kto inny w tej gminie rządził, to zupełnie inaczej to wyglądało. Teraz młodzież wszelkie 
informacje bierze ze szklanego ekranu. Myślę, że to jest ten target, gdzie należy bić, jeżeli 
chcemy, aby przyszłe pokolenia nie musiały w tzw. internetach narzekać, a że ci radni to nic 
nie robią, a ten przewodniczący jest taki, a ten sołtys jeszcze inny. Jeżeli będzie świadomość, 
będzie konkurencja. Jeżeli będzie konkurencja, będzie większa chęć do tego, żeby coś zrobić 
lepiej, żeby poszukać innych rozwiązań.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek - Nigdy nie jest tak, żeby nie mogło być lepiej. Niemniej jednak 
zgadzam się z moimi przedmówcami, którzy docenili tutaj poziom oświaty w naszej gminie. 
Wyniki ośmioklasistów na tle zwłaszcza powiatu, ale i województwa prezentują się naprawdę 
dobrze. Szkoła w Słonem rzeczywiście w tym roku pobiła Świdnicę, ale jest to też 
uwarunkowane pewnie zdolnością danego rocznika. Więc myślę, że też nauczyciele dołożą  
i młodzież jeszcze starań, żeby w przyszłym roku pobić te wyniki. Poziom oświaty w naszej 
gminie, wszelkie zajęcia pozalekcyjne są na wysokim poziomie, więc co do tego nie mam 
żadnych zastrzeżeń. Jeśli chodzi o kulturę, również dzieje się w naszej gminie bardzo dużo. 
Wszelkie formy kultury - są organizowane i dla dzieci, dla młodzieży, dla dorosłych. Tylko 
korzystać, namawiać mieszkańców do tego, żeby w większym stopniu uczestniczyli  
w tych wszystkich wydarzeniach. GOPS również należy pochwalić za działalność skierowaną 
dla osób najbardziej potrzebujących, w tym również seniorów. Co do Zakładu Usług 
Komunalnych, to jest temat trudny z wodą i naprawdę chcielibyśmy mieć wodę doskonałej 
jakości. Ale myślę, że i w tym kierunku ZUK dołoży wszelkich starań, żeby wychodzić 
naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców. Apel do mieszkańców - mamy okres letni, żeby tą 
wodę faktycznie oszczędzać, nie marnować jej do podlewania. Podlewanie warzyw jeszcze 
rozumiem, ale podlewanie trawników uważam, że można się wstrzymać w tym okresie 
trudnym. My jako Rada też będziemy starali się wychodzić naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców, żeby spełniać to co jest możliwe i realizować ich potrzeby. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby zabrać głos w debacie? Nikt więcej nie zgłosił chęci, dlatego Przewodniczący zamknął 
debatę nad raportem o stanie gminy za 2023 rok. 

 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdnica wotum zaufania. 
(druk 13) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Po przeprowadzonej debacie 
Wysoka Rada przejdzie teraz do podejmowania uchwał i pierwszą z tych uchwał będzie  
uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Świdnica. Otwieram dyskusję. 
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. 



Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 
ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdnica wotum zaufania. (druk 13).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/13/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 

 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Świdnica za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świdnica za 
2023 rok. (druk 14) 
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 
Świdnica zostało złożone w terminie zarówno do Regionalnej Izby Obrachunkowej jak i do 
radnych. Opinia w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej została wydana pozytywnie. Sprawozdanie zostało przedłożone i zrealizowane 
zgodnie z przepisami prawa. Dochody gminy w 2023 roku zostały wykonane na poziomie 96% 
- 46 434 000 zł. Wydatki ogółem na poziomie 92,9% - 52 430 000 zł. Budżet zamknął się 
deficytem w kwocie 5 995 000 zł. Wynikiem tego było bardzo dużo wydatków inwestycyjnych 
- prawie 14 000 000 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski Przewodniczący Rady Gminy 
Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z art. 18 ust, 2 punkt 4 ustawy z dnia 
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, organ stanowiący samorządu terytorialnego 
rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za rok 2023 do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. Uprzednie 
rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 
poprzedni rok budżetowy konieczne jest do podjęcia uchwały w sprawie absolutorium. Aktem 
dokonującym przyjęcia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za 2023 rok jest uchwała. Zatem w celu przyjęcia sprawozdania finansowego  
i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok niezbędne jest podjęcie niniejszej uchwały. 
Proszę jeszcze o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 



Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia jest pozytywna - 13 głosów za i 1 głos 
wstrzymujący się.  
 
W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Świdnica za 
2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Świdnica za 2022 rok. (druk 
14).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/14/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świdnica z 
tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. (druk 15) 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę numer 307/2024 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 22 maja 2024 roku w sprawie 
wydania opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdnica o udzielenie 
absolutorium dla Wójta gminy Świdnica z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok - Na 
podstawie art. 13 pkt 8 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 
obrachunkowych w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym, po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Skład Orzekający 
postanawia zaopiniować pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Wójt Gminy Świdnica z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski Przewodniczący Rady Gminy 
Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Śmiejan odczytała protokół z Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Świdnica z dnia 16 maja 2024 r. Obecni według załączonej listy obecności. 
Komisja Rewizyjna po dokonaniu szczegółowej analizy sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy Świdnica za rok 2023 z dnia 29 marca 2024 roku przesłanego Przewodniczącemu Rady 
Gminy przez Wójta, na które składają się sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania 
budżetu gminy Świdnica, informacja ogólna o gminie i o stanie mienia gminy. Sprawozdanie  
z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2023. Informacja 



dodatkowa do wykonania Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2023 oraz po zapoznaniu się  
z uchwałą numer 275/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 
Górze z dnia 24 kwietnia 2024 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta 
gminy Świdnica sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Świdnica za rok 2023 wyraża co 
następuje. Budżet gminy został zrealizowany zgodnie z postanowieniami uchwały budżetowej 
i obowiązującymi zasadami gospodarki finansowej. Sposób wykonania budżetu jest zgodny  
z celami gminy oraz z uchwałami Rady Gminy. Komisja Rewizyjna stwierdza, że po 
rozpatrzeniu sprawozdania finansowego przedłożonego przez Wójta gminy Świdnica za 2023 
rok oraz po dokonaniu analizy i oceny zawartych danych w poszczególnych pozycjach 
sprawozdawczych nie wnosi uwag do zaprezentowanego sprawozdania. Sprawozdanie 
finansowe przedstawia rzetelne i jasne informacje istotne dla oceny sytuacji majątkowej  
i finansowej organu na dzień 31 grudnia 2023 roku, jak też jej wyniku finansowego za rok 
obrotowy od 1 stycznia 2023 roku do 31 grudnia 2023 roku. Zostało sporządzone zgodnie  
z wymagającymi zastosowania zasadami rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo 
wprowadzonych ksiąg rachunkowych. Na podstawie rozpatrywanych materiałów źródłowych 
komisja stwierdziła, że Wójt Gminy realizując zadania związane z wykonaniem budżetu 
kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu 
środkami publicznymi. Wyżej wymienione argumenty pozwalają Komisji Rewizyjnej 
pozytywnie zaopiniować wykonanie budżetu gminy za rok 2023. Mając powyższe na uwadze 
Komisja Rewizyjna wyraziła pozytywną opinię o realizacji budżetu gminy Świdnica za rok 
2023 i wnioskują o udzielenie absolutorium Wójtowi gminy Świdnica. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Świdnica z tytułu 
wykonania budżetu za 2023 rok. (druk 15).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/15/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Szanowny Panie Przewodniczący, 
Drodzy Radni, Sołtysi i współpracownicy urzędu i jednostek organizacyjnych, droga pani 
Skarbnik, pani Sekretarz, dziękuję za ten poprzedni rok. Kiedy Państwo głosujecie za 
udzieleniem tego absolutorium, to nie jest absolutorium dla mnie, ale dla wszystkich ludzi, 
którzy tutaj pracują na rzecz naszych mieszkańców. To są sołtysi, to radni, to organizacje 
pozarządowe, to wszyscy współpracownicy, kierownicy jednostek i dzisiaj wszystkim Wam 
bardzo za to dziękuję. Za wszystkie uwagi, za wszelkie propozycje, ale też i pretensje dziękuję, 



bo to też jest proces, który jest twórczy, wymaga analizy i często wprowadzenia również zmian. 
Bo krytyka też jest potrzebna, ale ważna i konstruktywna. Za to również serdecznie wszystkim 
Państwu dziękuję i zapraszam do dalszej współpracy. 

 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica. (druk 16) 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica. (druk 16).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/16/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2024-2034. (druk 17) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2034. 
(druk 17).  



Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/17/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do 
udzielania tych ulg. (druk 18) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 
w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny oraz warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych ulg z 
autopoprawką. (druk 18).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/18/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 



Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz 
Wsparcia Policji. (druk 19) 

 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. 
(druk 19).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/19/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. (druk 20) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała - W dniu 29 maja 2024 roku 
do Urzędu Gminy Świdnica wpłynęło pismo skierowane do Rady Gminy Świdnica. Zgodnie  
z art. 18 ust. 2 pkt 15 art. 18b ust. 1 i ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym, rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek 
organizacyjnych, wnioski oraz petycje składane przez obywateli. W tym celu powołuje Komisję 
Skarg, Wniosków i Petycji. Mając na uwadze §101 ust. 1 uchwały Rady Gminy Świdnica  
w sprawie statutu gminy Świdnica, powyższe pismo zostało skierowane do Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Posiedzenie komisji odbyło się 7 czerwca 2024 roku. 
Stosownie do §101 ust. 3 uchwały Rady Gminy Świdnica w sprawie statutu gminy Świdnica, 
komisja w pierwszej kolejności ustala kwalifikację pisma i stwierdziła, że pismo należy 
zakwalifikować jako wniosek. Ponadto komisja stwierdziła, że złożone pismo spełnia 
wymagania formalno-prawne stawiane wnioskom. W przedmiotowym wniosku składający 



pismo wnioskują o ujęcie ul. Wiśniowe Wzgórze w bieżących lub awaryjnych remontach, 
zniwelowanie nachylenia drogi przy remoncie ulicy, zaplanowanie na wyżej wymienionym 
odcinku drogi oświetlenia. Komisja rozpatrując wniosek ustaliła, że zgodnie  
z art. 20 ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych, do zarządcy drogi należy  
w szczególności wykonywanie robót interwencyjnych, robót utrzymaniowych  
i zabezpieczających. Zarządcą przedmiotowej drogi jest Wójt Gminy Świdnica. Wobec 
powyższego komisja stwierdziła brak właściwości Rady Gminy Świdnica do rozpatrzenia 
wniosku i na podstawie art. 243 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania 
administracyjnego, rekomenduje Radzie Gminy Świdnica przekazanie wniosku według 
właściwości do Wójta gminy Świdnica. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. (druk 20).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/20/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. (druk 21) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała - W dniu 5 czerwca 2024 
roku do Urzędu Gminy Świdnica wpłynęło pismo skierowane przez Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze informujące o przekazaniu skargi na bezczynność Wójta gminy Świdnica 
złożonej 16 maja 2024 roku, według właściwości t.j. do Rady Gminy Świdnica. Zgodnie z art. 
18 ust. 2 punkt 15 art. 18 b ustęp 1 i ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym, rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek 
organizacyjnych, wnioski oraz petycje składane przez obywateli, w tym celu powołuje Komisję 
Skarg, Wniosków i Petycji. Mając na uwadze §101 ust. 1 uchwały Rady Gminy Świdnica  
w sprawie statutu Gminy Świdnica powyższe pismo zostało skierowane do Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W dniu 5 czerwca wnoszący skargę został zawiadomiony 
o terminie posiedzenia komisji, na którym rozpatrywana była skarga. Posiedzenie komisji 
odbyło się 7 czerwca stosownie do §101 ust. 3 uchwały Rady Gminy Świdnica w sprawie 
statutu Gminy Świdnica. Komisja w pierwszej kolejności ustaliła kwalifikację pisma  



i stwierdziła, że pismo należy zakwalifikować jako skargę. Ponadto komisja stwierdziła, że 
złożone pismo spełnia wymagania formalno-prawne stawiane skargą. W przedmiotowej 
skardze skarżący podniósł zarzut bezczynności Wójt Gminy Świnica w sprawie budowy 
centrum przesiadkowego w Słonem. W przedmiotowej sprawie, tj. budowy centrum 
przesiadkowego w miejscowości Słone nie było prowadzone postępowania administracyjne, 
ani nie została wydana decyzja administracyjna, o czym skarżący został poinformowany przez 
pracownika Urzędu Gminy Świnica pocztą elektroniczną w dniu 15 maja 2024 roku. W toku 
analizy Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdziła, że na wszystkie wiadomości 
elektroniczne załączone do skargi, skarżący otrzymywał odpowiedzi. W związku  
z powyższym skarga na bezczynność Wójta Gminy Świdnica w sprawie budowy centrum 
przesiadkowego w Słonem nie ma uzasadnionych podstaw, które świadczą o jej zasadności. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrując skargę na bezczynność Wójt Gminy Świdnica 
rekomenduje Radzie Gminy Świdnica uznanie skargi za bezzasadną. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z autopoprawką. (druk 21).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/21/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  

 
Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego pn.: 
,,Opaska bezpieczeństwa dla Seniora Gminy Świdnica ” na lata 2023-2025. (druk 22) 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała złożył wniosek o zmianę 
w załączniku uchwały w rozdziale V. Zakres podmiotowy i przedmiotowy programu - zmiana 
kolejności punktów 2 i 3.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano wniosek w sprawie:  
zmiana w załączniku uchwały w rozdział V. Zakres podmiotowy i przedmiotowy programu - 
zmiana kolejności punktów 2 i 3 Czyli uzyskuje następujące brzmienie Pierwszeństwo  
w uzyskaniu wsparcia w ramach programu mają seniorzy, którzy spełniają poniższe warunki,  



z uwzględnieniem ich wagi (waga malejąca): 1) Osoby samotnie zamieszkujące i posiadające 
aktualne orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności. 2) Osoby 
samotnie zamieszkujące i nieposiadające aktualnego orzeczenia o znacznym lub 
umiarkowanym stopniu niepełnosprawności. 3) Osoby posiadające aktualne orzeczenie  
o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności, które nie zamieszkują samotnie. 
4) Osoby nieposiadające aktualnego orzeczenia o znacznym lub umiarkowanym stopniu 
niepełnosprawności, które nie zamieszkują samotnie.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego pn.: ,,Opaska 
bezpieczeństwa dla Seniora Gminy Świdnica ” na lata 2023-2025. (druk 22).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/22/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 

Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. (druk 23) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 

Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -10 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego i podatku 



od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
BRAK GŁOSU (2) 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/23/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  

 
Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia 
za inkaso. (druk 24) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -10 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, Błażej 
Woźniak 
BRAK GŁOSU (5) 
Danuta Janek, Wioletta Mazuro, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/24/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 



Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Zielonogórskiego. 
(druk 25) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Barbara Rogozińska-Klocek poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna -14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Zielonogórskiego. (druk 25).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Wioletta Mazuro 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR III/25/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 22. Przyjęcie apelu w sprawie projektu rozporządzenia Rady Ministrów dotyczącego 
szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała - Chciałbym tylko 
przedstawić, dlaczego ten apel znalazł się dzisiaj w porządku obrad. Otóż przy wyborach do 
Sejmu i Senatów w 2023 roku była mowa o bonusie frekwencyjnym dla gminy, która uzyska 
co najmniej 60% frekwencji. Nasza gmina taką frekwencję uzyskała i była mowa o tym, że 
wówczas dla kół gospodyń wiejskich na terenie tej gminy zostanie przekazana kwota 250 000 
złotych do podziału na koła, które w tym okresie były zarejestrowane. Natomiast opublikowany 
został projekt rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie zmian zadań Agencji Restrukturyzacji  
i Modernizacji Rolnictwa, który modyfikuje zasady udzielenia tego wsparcia w taki sposób, że 
uprawnienie rozszerzono na wszystkie koła, niezależnie od tego, czy gmina uzyskała te 60% 
czy nie, w taki sposób, że każde koło ma możliwość uzyskania do 5 000 złotych.  
W przypadku kół, które były zarejestrowane w naszej gminie na dzień wyborów, oznacza to 
stratę ponad 25 000 złotych, ponieważ na wcześniejszych zasadach wsparcie dla kół, na jedno 
koło wynosiłoby około 30 000. Natomiast po zmianie tego rozporządzenia zmienia się to 
wsparcie do kwoty 5 000 zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu, 
dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, 



Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 
ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie apelu w sprawie projektu rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
dotyczącego szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że apel w sprawie projektu rozporządzenia Rady 
Ministrów dotyczącego szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań 
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa został przyjęty przez Radę Gminy 
Świdnica.  
 
Ad 23. Zamknięcie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady trzeciej sesji 
Rady Gminy. 
 

 Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                      Tomasz Marczewski 

 


